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Vážení ruprechtovští občané,
 
vánoce jsou za dveřmi, blíží se konec roku 2008, můžeme tedy udělat jeho krátkou 
rekapitulaci.  Podle  předpokladů  jsme  se  nepouštěli  do  žádných  velkých  akcí, 
vzhledem k zahájení splátek úvěru jsme pouze plnili dlouhodobě plánované drobné 
investice.  Mezi  ně patřil  nákup mulčovače  a  čelního nakladače  na traktor.  Tím 
jsme se stali  vcelku soběstační při údržbě obce jak v letních měsících, tak i při 
odklízení sněhu. 
Z oprav  jsme realizovali  rekonstrukci  litinového kříže na  návsi  u  zvoničky,  na 
kterou jsme získali dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje (20 tis. korun) a také 
přímo  z  Ministerstva  kultury  (50  tis.  korun).  Celková  částka  za  rekonstrukci 
dosáhla 112 tis. korun. Další dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje jsme získali 
na úroky z úvěru ve výši 112 tis. korun, na vypracování návrhu územního plánu ve 
výši 117 tis. korun, který bude realizovaný v roce 2009 a na provoz jednotky SDH 
obce jsme na základě žádostí  obdrželi dvě dotace v celkové výši  89 tis.  korun. 
Významnou  finanční   injekcí  jsou  také  dotace  přes  Úřad  práce  z  Evropského 
sociálního  fondu  na  mzdy zaměstnanců  na  veřejně  prospěšné  práce  při  údržbě 
zeleně a úklidu obce.
 
V druhé polovině roku pokračovala II. etapa rekonstrukce elektrické sítě pro firmu 
E.on, která zahrnuje také přeinstalování veřejného osvětlení a místního rozhlasu 
pro obec. Tato akce díky velkým průtahům firmy se dokončuje v těchto dnech. 
Náklady obce se budou pohybovat kolem 250 tis. korun.  



V  rámci  svazku  obcí  pokračují  projekční  a  schvalovací  procesy  na  zřízení 
komunitních  kompostáren  v  obcích  a  také  na  výstavbu  cyklostezky  v  rámci 
programu  „Bezpečná  cesta  do  škol“,  která  propojí  obce  Ruprechtov-Podomí-
Krásensko. 
Projekční  příprava probíhá i  na rekonstrukci  a  opravu komunikací  v části  obce 
„Lažánky“.  Bylo  dokončeno  zaměření  komunikací  jako  podklad  pro  tvorbu 
projektů a zároveň bylo požádáno o dotaci ze státního rozpočtu. V této oblasti jsme 
ovšem skeptičtí. 
Pro rok 2009 nechystáme žádné velké plány, ale chceme využít každé příležitosti, 
kdy se objeví jakékoli finanční prostředky k jejich čerpání. Věříme, že  se nám to 
podaří.
Přeji všem klidné a pokojné prožití vánočních svátků a hodně zdraví, spokojenosti, 
osobních i pracovních úspěchů v roce 2009. 

Světlana Švarcová

10. a 11. zasedání Zastupitelstva obce

V závěru letošního roku se zastupitelstvo sešlo ještě dvakrát - ke svému 10. a 11. 
zasedání. 10. zasedání, které se konalo 12. listopadu bylo mimořádné a hlavním 
projednávaným bodem bylo schválení  přijetí  dotace  z rozpočtu Jihomoravského 
kraje  ve  výši  39.000,--  Kč  na  financování  Jednotky  SDH  obce.  Účast  pouze 
jednoho občana nás nepřekvapila.

11. zasedání konané 10. prosince mělo mnohem obsáhlejší program, ale účast byla 
bohužel  stejná jako na předchozím zasedání.  Z hlediska hospodaření  obce byly 
projednávané body rozpočtová opatření, rozpočtový výhled hospodaření obce do 
roku 2011, rozpočtové provizorium a jeho pravidla, podle kterých bude probíhat 
hospodaření  obce  do tvorby  nového obecního  rozpočtu v březnu  příštího roku. 
Významným bodem bylo schválení Vyhlášky o poplatku za odpady pro rok 2009, 
která je v plném znění uvedena pod tímto článkem. Také byla jmenována komise 
pro inventarizaci majetku obce k 31. 12. 2008. Projednána a schválena byla nová 
Směrnice pro vedení účetnictví obce. Zastupitelstvo také vzalo na vědomí zvýšení 
poplatků za vodné a stočné pro příští rok. Provozovatelem vodovodu je firma Insta 
Ivanovice  a  vodné  pro  rok  2009  bude  ve  výši  23,20  Kč/m3  a  stočné  od 
provozovatele  kanalizace  firmy  VaK  Vyškov  bude  28,50  Kč/m3.  Znovu  se 
potvrzuje  správné  rozhodnutí  -  ponechat  různé  provozovatele  vodovodu  a 
kanalizace z hlediska výše poplatků pro občany. 

Příští  zasedání zastupitelstva obce bude v březnu a nejdůležitějším bodem bude 
rozpočet obce na rok 2009.

Světlana Švarcová



Obecně závazná vyhláška Obce Ruprechtov č. 1/2008

kterou  se  mění  vyhláška  č.  2/2003  o  místním  poplatku  za  provoz  systému 
shromažďování,  sběru,  přepravy,  třídění,  využívání  a  odstraňování  komunálních 
odpadů  ve  znění  vyhlášky  č.  3/2004,  vyhlášky  č.  2/2005,  vyhlášky  3/2005, 
vyhlášky 2/2006 a vyhlášky 2/2007
Zastupitelstvo Obce Ruprechtov se na svém zasedání dne 10. 12. 2008 usnesením 
č. 9 usneslo vydat na základě § 15 zákona č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích, 
ve znění pozdějších předpisů, a v souladu s § 10 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), tuto obecně závaznou vyhlášku:

Čl. I.
Obecně  závazná  vyhláška  č.  2/2003  o  místním  poplatku  za  provoz  systému 
shromažďování,  sběru,  přepravy,  třídění,  využívání  a  odstraňování  komunálních 
odpadů se mění takto:

1. Čl. 3, Sazba poplatku, odst. 1 zní:

„Sazba poplatku pro poplatníka podle čl. 2 písm. a) této vyhlášky činí 420,-- Kč a 
je tvořena:
a)  z částky  170,-- Kč za kalendářní rok a
b) z částky 250,-- Kč za kalendářní rok, tato částka je stanovena podle skutečných 
nákladů obce předchozího roku na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu
.
Sazba poplatku pro poplatníka podle čl. 2 písm. b) této vyhlášky činí 450,-- Kč a je 
tvořena:
a)  z částky 200,-- Kč za kalendářní rok a
b) z částky 250,-- Kč za kalendářní rok, tato částka je stanovena podle skutečných 
nákladů obce předchozího roku na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu.

Částka 250,-- Kč byla stanovena na základě následujícího rozúčtování:
- náklady na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu 
v roce 2007: 265.541,12 Kč
-počet poplatníků: 720
-náklady na jednu osobu: 368,80 Kč

Čl. II.
Účinnost

Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 1. 1. 2009

Světlana Švarcová                                                                        Ing. Vladimír Švarc
   starostka obce                                                                                 místostarosta 



Kulturní komise informuje

Výtvarný kroužek
V říjnu jsme se po delší odmlce, způsobené prázdninami a přípravou Václavských 
hodů  opět  sešli  s dětmi  ve  výtvarném  kroužku.  A  jelikož  podzim  nabízí 
nespočetnou řadu výtvarných témat, ztvárnili jsme s dětmi hned tři : jablíčka a listy 
-  otisk na textil,  strašáci  – zápich do květináče a podzimní listí  -  jako závěsná 
dekorace ze zbytků záclon. Děti se vrhly do práce s vervou jim vlastní a ač nás 
starších bylo na pomoc hodně, potřebovali bychom každý ještě alespoň jedny ruce.
Koncem listopadu jsem již s menším předstihem pro děti  připravila  materiál  na 
výrobu  drobných  dárečků  a  přáníček  k Vánocům  pro  rodiče  i  sourozence. 
Překvapila nás vysoká účast dětí, sešlo se 21 dívek a chlapců a někteří si přivedli i 
přespolní  kamarády.  Do výroby dárečků  se děti  pustily s velkou chutí,  bylo  až 
dojemné a zároveň úsměvné slyšet děti, jak si sdělují, komu a proč výrobky věnují.
Před Mikulášem jsme se opět sešli v hojném počtu 17 dětí a 8 dospělých, abychom 
si  za  zvuku  koled  nazdobili  perníčky  a  pro  ty  zručnější  byly  připravené  i 
vystřihovánky s vánoční tématikou na výzdobu oken. K dobré náladě adventního 
podvečeru mělo přispět i menší občerstvení. Zpestřením a překvapením i pro nás 
starší byla návštěva Mikuláše s andělem a čerty, společně jsme jim zazpívali a děti 
byly obdarovány sladkou odměnou. 
Rostoucí  zájem  o  výtvarný  kroužek  nás  přivedl  k rozhodnutí,  že  ho  budeme 
pořádat v častějších intervalech, proto se již připravuje kroužek vánoční, který se 
uskuteční 19. prosince a děti si mohou přijít vyrobit jednoduché vánoční dekorace, 
ale  hlavně  prožít  si  pohodový  společně  strávený  podvečer  před  očekávanými 
prázdninami.
Chtěla  bych  poděkovat  dětem  za  jejich  nadšení,  neboť  nic  nepotěší  víc,  než 
zjištění,  že  naše  práce  má  nějaký  smysl,  přejeme  dětem  a  nejen  jim  radostné 
Vánoce prožité v rodinné pohodě a spoustu krásných dárečků a zážitků.

Hana Voščeková

Rozsvícení vánočního stromu
Jako každý rok, tak i letos jsme přivítali  adventní  dobu rozsvícením vánočního 
stromu.  Oproti  minulým  rokům  jsme  se  letos  poprvé  sešli  u  krásného,  nově 
nazdobeného stříbrného smrku u hasičské zbrojnice. Klubovnu hasičské zbrojnice 
využily  ruprechtovské  děti  ze  základní  a  mateřské  školy na  oblékání  zvířecích 
převleků,  aby  nám  mohly  předvést  krásný  vánoční  příběh,  který  vyprávěl  o 
zvířátkách,  které se chtěly starat  o Ježíška.  Nelehký úkol pro anděla,  který měl 
vybrat z mnoha zvířátek to pravé. Nakonec vše dobře dopadlo a anděl přece jen 
vybral  ty  nejspolehlivější.  Vystoupení  děti  ukončily  hrou  na  zobcovou  flétnu 
krásnou vánoční  koledou.  Poté již  na vystupující  děti  čekala  zasloužená sladká 
odměna, pro všechny děti byl na zahřátí připravený horký čaj, pro dospělé svařené 
víno a vánoční pohodu zpříjemnily i výborné koláče.
Příjemně prožitý předvánoční večer si užívali nejen děti, ale i dospělí.



Přeji všem spoustu krásně prožitých nejen večerů v přítomnosti nejbližších a přátel. 
Krásné vánoce, spoustu splněných přání a v dnešní době radost z každého hezky 
prožitého dne.

Magda Opletalová, předsedkyně komise

Vánoce v doškové chaloupce
Soboty a neděle v době adventu jsou naplněny různými předvánočními akcemi. 
Vánoční trhy v Lipovci, vernisáže výstav a oslava adventu v Drnovicích, adventní 
dílny  v  Základní  škole  v  Podomí  a  od  loňského  roku  také  Vánoce  v  doškové 
chaloupce v Ruprechtově. Letošní neděli 14. prosince od 10:00 do 19:00 hodin si 
návštěvníci mohli prohlédnout vánočně vyzdobenou doškovou chaloupku, načerpat 
inspiraci  na  dekorace,  prohlédnout  si  výstavu  výtvarných  prací  dětí  mateřské  i 
základní školy a také si koupit  drobnosti  na ozdobení stromečku a malé dárečky 
pro své blízké. 
Procházka  k doškové chaloupce,  její  prohlídka a  načerpání  klidné  a  provoněné 
atmosféry  vánoc  by  tak  mohlo  být  každoročním  adventním  zastavením 
ruprechtovských občanů.

Světlana Švarcová

Komise pro životní prostředí

Vážení občané,
skončil nám další kalendářní rok našeho volebního období a je třeba alespoň krátce 
zhodnotit také oblast životního prostředí.

Právě uplynulý rok byl velmi příznivý pro růst trávy a různého plevele. Pracovníci 
obecního úřadu strávili mimo jiné hodně času sečením trávy a úklidem veřejných 
prostranství.  Za  to  jim  patří  naše  poděkování.  Také  většina  našich  občanů  se 
snažila,  aby  okolí  jejich  domů  vypadalo  hezky.  Pěkně  upravené  zahrádky, 
posečený trávník a udržovaný dům říká hodně o lidech, kteří tam bydlí. Myslím si, 
že udělat si pořádek kolem vlastního domu by měla být základní starost každého 
občana.  Je  pravda,  že  nemoc  nebo  špatné  zdraví  někdy  nedovolí  udělat  právě 
všechno to, co by člověk chtěl.
Chtěl bych Vám doporučit zimní procházku po naší obci a jejím blízkém okolí. 
Listí ze stromů již opadalo a všechen ten nepořádek, který zeleň zakrývala se nám 
zjevil  doslova v plné kráse.  Pohádka „O šípkové Růžence“ se kolem některých 
domků a stavení stala skoro realitou.

Neobydlené  rodinné  domky  /některé  obydlené/  a  stavení,  o  které  se  majitelé 
nestarají, křovím a roštím zarostlé jejich okolí již roky kazí vzhled naší obce. Nic 
nejsou platné žádosti obecního úřadu majitelům, aby si svůj majetek ošetřili. Nikdo 
na ně nereaguje a nepořádek v obci zůstává. Navíc někteří občané, kteří jsou zdraví 



a  v  produktivním  věku  se  rovněž  o  svá  bydliště  a  jejich  blízké  okolí   příliš 
nestarají.  Nebudu jmenovat, abych snad někoho neurazil.  Stačí se při procházce 
obcí trošku lépe porozhlédnout kolem sebe.
Vraky aut  kolem obce a na volných  prostranstvích stále  zůstávají.  Možná nám 
pomůže nový zákon o placení povinného ručení z motorových vozidel a vraky snad 
konečně zmizí. Svaz pojistitelů, nebo snad později exekutor to zařídí za nás. My 
jsme dosud občany jenom žádali.

Smetí a nepořádku kolem hřiště nám opět  o něco přibylo.  Občané jsou zkrátka 
nepoučitelní. Svoz odpadu z obce se pravidelně provádí a zatím nebylo vážnějších 
připomínek.  V  jarních  měsících  provedli  funkcionáři  obce  a  několik  dalších 
brigádníků  sběr  a  úklid  odpadků kolem příjezdových  silnic  do naší  obce.  Tato 
brigáda byla součástí jarního úklidu v naší obci.
Pálení listí a zahradního odpadu probíhalo tradičním způsobem, i když si občané 
dávali pozor na směr větru, několikrát se stalo, že obec byla opět skoro zahalena 
štiplavým  a  páchnoucím dýmem.  To bylo  zase  radosti.  Stále  platí,  že  opravdu 
nejlepší je zahradní odpad kompostovat. 

V zimním období se začalo opět kouřit z komínů. Někde méně, ale někde také 
více. Dokonce byla i stížnost, která se musela řešit. Typický zápach pálených PET 
lahví musíme čichat skoro každý den. Někteří občané jsou stále nepoučitelní a k 
nám ostatním bezohlední. 
Cesty byly vyspraveny v rámci možností. Peníze na tyto práce nejsou a bez peněz 
nelze nějakou větší opravu cest zatím realizovat. Možná v příštím období.
Je pravdou, že celá řada zákonů a předpisů řeší a zabývá se životním prostředím. 
Předpisy samy ale všechno nevyřeší. Záleží na nás, na občanech, jak o prostředí, ve 
kterém  žijeme,  budeme  také  sami  pečovat.  Bez  pochopení,  snahy  a  vzájemné 
ohleduplnosti nás všech to zkrátka nejde. 

O životní prostředí, ve kterém žijeme, je třeba nejen pečovat, ale také ho chránit.

Mojmír Švarc, předseda komise

Mateřská škola Ruprechtov

Vánoční dekorace pro radost
Prosinec je pro nás – tedy děti i  všechny zaměstnance mateřské školy – dobou 
adventní,  dobou  očekávání  nejkrásnějších  svátků  v  roce  –  Vánoc,  které  jsou 
spojeny s množstvím zvyků a tradic. Některé přežívají, jiné jsou zapomenuty. Naše 
mateřská  škola  se  zúčastnila  rozsvícení  vánočního  stromečku  vystoupením 
„Vánoční  pohádka“  a  také  jsme  zhotovovali   výzdobu  a  různé  dekorativní 
předměty. 



Vánočním  svátkům  však  předcházela  mikulášská  nadílka,  která  byla  letos 
stanovena na pátek 5.prosince. V dopoledních hodinách si děti poslechly pohádku 
o čertíkovi Bertíkovi  a sotva jsme si stačili sdělit svoje zážitky, už jsme čekali na 
návštěvu  Mikuláše.  Ten  sice  nepřišel,  ale  nechal  dětem dárky  a  knihu  hříchů. 
Zajímavé bylo,  že věděl  všechno o různých  lumpačinách  a nezbednostech  dětí. 
Děti si pak zazpívaly, zatančily  a za odměnu pak dostal každý balíček plný dobrot. 
(Děkujeme za sponzorský dar paní Křetínské, Matuškové a Voščekové.) 
Ale to už se chystáme  na vánoční posezení s rodiči, které bude ve středu  17. 
prosince  od  15:00  hodin.  Děti  si  budou  s  rodiči  zhotovovat  vánoční  dekoraci. 
Tohoto úkolu se zhostí paní učitelka Voščeková. Pilně také nacvičujeme krátký 
program, se kterým se děti chtějí blýsknout před rodiči. 
Doufáme,  že  se  rodičů  na  vánočním posezení  sejde  hodně  a  všichni  si  v  tom 
předvánočním shonu najdou volný čas, aby se potěšili  výkony svých dětí. Děti jim 
zazpívají koledy a zahrají vánoční písně na flétnu. Pak si společně zhotoví vánoční 
dáreček, ochutnají nachystané dobroty, připravené paní Kameníkovou – zkrátka si 
všichni užijí pohodové odpoledne. Kdo bude mít  zájem, může se podívat na školní 
vánoční stromek, pod kterým děti objevily obrovské množství dárků. (Děkujeme za 
finanční dar panu Petrušovi a Obecnímu úřadu na zakoupení hraček a za vánoční 
stromek od pana Doležala.)
Ale  to  už  tu  bude  pátek  19.  prosince  a  s  ním  poslední  den  před  vánočními 
prázdninami. Školka bude uzavřena až do 5. ledna 2009.
Přejeme všem klidné a pokojné prožití  svátků vánočních, hodně zdraví, lásky a 
pohody, vzájemného porozumění v roce 2009.

Dana Konopková, ředitelka Mateřské školy

Perličky z naší školičky
- říkanka:….modraly se švestky, trhaly je petky (tetky)
- do divadla jelo jen pět dětí,  jedna holčička říká: „Paní učitelko, dnes je nás s 
váma pět a půl“
- povídali jsme si, co si přejem od Ježíška, jedna holčička: “Já bych chtěla dostat 
od Ježíška něco rozumného.“    
- měla přijet paní logopedka na vyšetření řeči: “Kdy přijede ta logotetka?“
- „Vite, že u mé babičky hořelo a dva kluci skončili na HIPce?“ (na JIPce)
- „…..to bylo, když jsme byli na došťkovce. (doškovce)
-„…berušky mají podkrovky.“ (krovky)

Hana Voščeková

ZO Českého svazu včelařů Ruprechtov

Základní  organizace Českého svazu včelařů Ruprechtov uspořádala 8.  listopadu 
2008 ve 14 hodin v kulturním domě v Ruprechtově včelařskou přednášku na téma: 
Včelí  produkty  očima  lékaře  a  jejich  využití“.  Přednášela  paní  MUDr.  Jana 



Hajdušková, která jako lékařka a zároveň včelařka skloubila tuto problematiku a 
podala velice obsáhlý přehled,  jak dobře využít  včelí  produkty a mít  z nich co 
největší  užitek.  Také  se  zaměřila  na  zdravotní  využití  medu  a  dalších  včelích 
produktů,  problémy  spojené  s  alergiemi  na  včelí  bodnutí  a  jejich  prevenci.  O 
přednášku byl značně velký zájem, o čemž svědčí bohatá účast nejen včelařské, ale 
i široké veřejnosti z Ruprechtova  a také z okolních obcí. 
Součástí této přednášky byla také prodejní výstava medu, medoviny, voskových 
výrobků a dalších včelích produktů, kde si každý mohl koupit co ho zaujalo.

František Gryc, jednatel ZO ČSV Ruprechtov

50 let Českého zahrádkařského svazu a založení Základní organizace 
Ruprechtov

Vážení přátelé, milí občané !!
V  loňském  roce  tomu  bylo  právě  50  let,  kdy  vznikl  Československý  svaz 
zahrádkářů  a  ovocnářů.  Vzniku  tohoto  svazu  předcházely  různé  spolky  a 
organizace, kterým daly dobrý základ nadšení pěstitelé amatéři i profesionálové. Ti 
se nesmazatelně  zapsali do dlouhé zahrádkářské historie. Předchůdcem zmíněného 
svazu byla organizace zvaná „ Jednota zahrádkářů “. Do tohoto období se řadí i 
založení  naší  Základní  organizace,  dnes  už  registrovaného  Českého  svazu 
zahrádkářů.
Dnes již málo kdo ví, jak se naše organizace zrodila, a proto mi dovolte, abych v 
krátkosti připomenul ty nejdůležitější události a okamžiky.
Dne  10.  prosince  1955  se  konala  v  zasedací  síni  MNV  Ruprechtov  přípravná 
schůze spolku zahrádkářů. Schůze se účastnilo 34 občanů a předsedou přípravného 
výboru byl zvolen přítel Jan Štrajt (Ru.-229). Ustavující schůze za účasti 26 členů 
se  uskutečnila  25.12.1955  a  prvním  předsedou  Základní  organizace  Jednoty 
zahrádkářů v Ruprechtově byl zvolen :
Cyril Vágner (čp. 84) /Ve Dvoře u Sokolské hospody/.

Dále byli  zvoleni : místopředseda    Jan Štrajt  (čp. 229)
                                jednatel              Blahoslav Viktorin (čp. 85)
                                pokladník           Čestmír Šíbl (čp. 226)

a  7  členů  výboru,  jmenovitě  Albín  Adler  (čp.  134),  Alois  Gottwald  (čp.  34), 
Bohumil Beneš (čp. 161), Josef Ress (čp. 179), Kazimír Tomášek (čp. 74), Antonín 
Trávníček (čp. 70) a z  Podomí Langhammer (náhradník z Podomí Josef Vintr).

Činnost  a  práce  základní  organizace  byla  nepřeberná.  Pořádání  zábav,  plesů, 
přednášek,  výstav,  organizování  zájezdů,  promítání  filmů,  péče  nejen  o  své 
zahrady, ale i o veřejnou zeleň, včetně výsadby stromů u rybníka-v areálu JZD-na 
zahradě  bývalé  Základní  školy,  dále  to  bylo  provádění  postřiků  stromů, 



zabezpečení hnojiv a stavebního materiálu, pomoc JZD při sklizni sena a mnoho 
odpracovaných  brigádnických  hodin  při  údržbě  veřejných  prostranství  ---  to  je 
pouze zlomek toho, co bylo vykonáno a jistě si zaslouží nejen vzpomínku, ale i 
poctu a ocenění všech zahrádkářů a občanů za obrovský kus vykonané práce, která 
by neměla být zapomenuta. Nedílnou součástí organizace byly ukázky odborných 
řezů,  roubování  a  očkování  dřevin.  Nesmíme  zapomenout  ani  na  tradiční 
moštování ovoce, které  od roku 1956 do roku 1972 zajišťoval přítel Albín Adler, 
ve sklepních prostorech domu čp. 134. Hovořilo se i o vybudování sušárny ovoce, 
ale na její realizaci nikdy nedošlo.

Mezi velice zdařilé akce patřila výstava růží v červenci 1975 v zasedací místnosti 
MNV. Nevídaná krása přilákala 118 občanů, kteří si z vystavených 63 druhů růží 
objednali 540 keřů do své zahrádky.  Následně u příležitosti 20. výročí  založení 
organizace  Českého ovocnářského  a  zahrádkářského  svazu  v  Ruprechtově  byla 
uspořádána  ve  spolupráci  s  Českým  svazem  včelařů  a  dohlížecím  výborem 
Lidového  Spotřebního  Družstva  JEDNOTA velice  zajímavá výstava  110  druhů 
jablek  a  hrušek.  Naše  organizace  vždy  velice  aktivně  spolupracovala  nejen  se 
všemi  místními  organizacemi,  ale  především  s  Místním   národním výborem  a 
Obecním  úřadem,  kdy  např.členové  organizace  odpracovali  na  akci  „Z“  při 
výstavbě  vodovodu  v  Ježkovicích  280   brigádnických  hodin.   Je   proto  velká 
škoda, že v kronice obce je za celých 50 let trvání naší organizace uvedeno tak 
málo,  respektive  první  (  a  možná i  poslední)  se  datuje  k  roku  1986.  Na tento 
úrodný rok si pamatují mnozí z nás. Byl to rok příznivý pro „včelaře“ i stromy, 
obzvláště švestky byly obaleny ovocem až k prasknutí. Většina občanů nechala 
švestky dobře  zkvasit  a  vypálit  70 – 100 litrů domácí  slivovice  nebylo  žádnou 
zvláštností.  Bohužel  rok  1986  znamenal  i  konec  pravidelného  výkupu 
přebytečného a padaného ovoce, které provádělo Spotřební Družstvo JEDNOTA. 
Díky naší organizaci, především tehdejšímu předsedovi Aloisi Gottwaldovi naše 
organizace zabezpečila výkup více jak 31 tun ovoce, 4 tun medu (pro zajímavost 
celková hodnota při tehdejších výkupních cenách činila 245 489,00 Kč). Dále bylo 
v tomto roce zpracováno 6 tun padaného ovoce a vylisováno 3 876 litrů moštu. 
Akce  takového  to  rozsahu  však  v  historii  organizace  byla  jediná  a  bohužel  i 
poslední.

Zásadní  změny  v  životě  „Svazu“  přinesl  rok  1989,  kdy  došlo  k  hluboké 
demokratizaci.  Zcela zásadně se změnila doba, změnili se i  lidé a jejich zájmy. 
Základní organizace se stala samostatným právním subjektem, skončilo jakékoliv 
direktivní  řízení  a  dosavadní  výbory  byly  nahrazeny  Republikovou  radou  a 
územními  radami.  Činnost  organizace  pokračovala  i  nadále.  Výstavy  ovoce 
spojené  s  prodejem hnojiv  a  okrasných  dřevin  v  prostorách  Kulturního  domu, 
osvětová  činnost  v  ZŠ  Podomí,  ukázky  jarního  a  letního  řezu,  roubování  a 
očkování stromů a keřů nebo soutěž „ Rozkvetlé ulice “ však již mezi občany a 
mládeží velkou odezvu neměly. Celkem slušnou úroveň a pravidelný zájem z řad 
veřejnosti si i nadále udržuje moštování ovoce, které převážně zajišťuje přítel Ing. 



Bohumil  Pojer.  V  roce  2000  se  uskutečnila  velice  zdařilá  výstava  ovoce  v 
Kulturním domě, které se zúčastnili i cizí vystavovatelé. 300 vystavených odrůd 
ovoce zhlédlo a ocenilo více jak 350 návštěvníků. Obdobná výstava ze stejným 
úspěchem pak byla uspořádána o dva roky později na tradiční  Václavské hody, 
doplněná  květinovou  úpravou,  o  kterou  se  zasloužila  členka  organizace  Alena 
Gottwaldová.  I  tato  výstava  se  těšila  velkému  zájmu,  o  čemž  svědčí  údaje  v 
pamětní knize. 

Vznik  demokracie,  ale  zaznamenal  i  negativní  dopad  na  celou  společnost  a 
vytvořením  nepřeberných  možností  hlavně  mladým  lidem  způsobilo,  že 
zahrádkaření vyšlo jaksi z módy. Trh je zahradnickými produkty přesycen, naše 
zahrádky pomalu mění svůj charakter na prostor pro odpočinek a levnou rekreaci. 
Naše členská základna stárne a mladých zahrádkářů je poskromnu, spíše řečeno 
mezi mládeží v Ruprechtově není o naši  činnost žádný zájem, o čemž svědčí  i 
průměrný věk členů organizace,  který činí  59,5 roku.  Nabízí  se  otázka,  zda to 
nebude znamenat konec naší organizace !!??   S obdobnou problematikou se však 
potýká na okrese řada nejen zahrádkářských organizací.

Na závěr bych použil citát Karla Čapka : 
„ Zahrádkářem se člověk nenarodí, ale stává se věkem “ .

Proto  pevně  věřím,  že  až  k  té  „  padesátce  “,  kterou  si  letos  naše  organizace 
připomněla, dospěje i ta část mladé generace,  která o zahrádkářství zatím velký 
zájem nemá, určitě k nám   i ona cestu najde.

Radomír Daněk,  místopředseda ZO ČZS Ruprechtov

Obecní úřad informuje

Životní  jubilea v I. čtvrtletí roku 2009
Únor                  Bílek Jaromír                čp. 209
                          Grenarová Anna            čp. 233
                          Švarcová Marie             čp. 106
                          Daňková Marie             čp. 184
                          Ratislav Ivan                 čp. 169
Březen               Vágnerová Věra            čp. 36
                           Novotná Vítězslava       čp. 202
                           Valová Věra                  čp. 212
                           Vévodová Marie           čp. 17
   Zemánková Marie         čp. 48
   Adler Stanislav              čp. 76
   Tomášek Kazimír          čp. 79
   Střelcová Božena           čp. 24



   Švarcová Růžena          čp. 149
   Ing. Cendelín Václav     čp. 5

Opustili nás
28. 11.     Bohumil Beneš                 z čp. 77
3. 12.       Anna Zukalová, Slavkov, z čp. 119

Pozvánky
19. prosince  2008 v 16:30 h v klubovně KD
Předvánoční  výtvarný  kroužek  na  téma  vánoční  dekorace  -  kulturní  komise, 
přineste si 30,--Kč.

31. ledna 2009 ve 14:00 h v sále KD
Valná hromada Sboru dobrovolných hasičů - SDH Ruprechtov

7. února 2009 ve 20:00 h v sále KD - 6. obecní ples 

21. února 2009 - Tradiční ostatky - pořádá ČČK Ruprechtov

Pozvánka do knihovny
V dnešní  uspěchané  době,  v  době  televize,  počítačů,  internetu,  bych  Vás  ráda 
pozvala  do  knihovny.  Můžete  si  tady  vybrat  ze  spousty  pěkných  knih.  Přes 
pohádky, romantiku, detektivky, beletrii až po naučnou literaturu. Knihy jsou často 
reálnější než sám život! Mohou Vás pobavit a rozveselit, daří se jim nás rozplakat 
nebo postrašit. Knihy nám přinášejí radost , ponaučení; dovídáme se z nich vše, co 
jsme dosud nevěděli.
Ruprechtovská  knihovna  má  asi  2050  svazků  a  každý  rok  přibude  zhruba  20 
nových knih.
Těším se na Vaši návštěvu každé úterý od 16:30 do 17:30 hodin v knihovně.

Ludmila Opletalová, knihovnice

Stalo se
18.10.  se uskutečnil na hřišti za školkou Turnaj v paintballu - pořadatel Restaurace 
Andrle
24.10.  proběhl  v  sále  kulturního  domu  Divadelní  festival,  který  pořádala 
Římskokatolická farnost  Krásensko - vystoupili  farníci  z Krásenska,  Švábenic a 
Vyškova
25.11. se konalo v Drnovicích Fórum - setkání občanů mikroregionu Drahanská 
vrchovina nad komunitním plánem rozvoje obcí mikroregionu. 
6.12.   uspořádala  místní  organizace  ČČK Mikulášskou besídku s  programem a 
nadílkou v sále kulturního domu.



Informace
Respono Vyškov oznamuje, že pravidelný svoz odpadů v době vánočních svátků 
bude zachován - tedy středa 24. prosince 2008.

Upozorňujeme občany, že poplatky za odpady pro trvalý pobyt ve výši  420,-- Kč, 
pro chataře a chalupáře ve výši 450,--  a ze psů ve výši 70,-- Kč  se budou vybírat v 
úřední dny v pondělí a středu v  kanceláři obecního úřadu od 5. ledna 2009.

Ztráty a nálezy - uloženo k vyzvednutí v kanceláři obecního úřadu
- dětská přilba na kolo, modrá - nalezená u hasičské zbrojnice
- brýle - nalezeny na zastáce autobusu u zvonice

vydavatel: Obec Ruprechtov, neprošlo jazykovou úpravou, sazba Rudolf Grenar 
vyšlo 12/2008, www.ruprechtov.cz


